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Onlangs ontvingen wij uw raadsvragen over de 'Dementievriendelijke gemeente'. Uw vragen zijn: 
- Is het college bereid ervoor te zorgen dat de gemeente Tynaarlo het predicaat 

Dementievriendelijk krijgt? 
- Is het college voornemens alsnog een dementiescan uit te voeren en zo ja wanneer? 
- Op welke wijze draagt de gemeente ertoe bij dat mantelzorgers bij dementie de juiste 

ondersteuning krijgen? 
 
Wij hebben in 2018 het convenant dementievriendelijk Drenthe ondertekend en op 20 september 2022 
hebben wij ons commitment aan dit convenant bevestigd en verlengd t/m 2026. Het convenant betreft 
een provincie brede inspanningsverplichting gericht op bewustwording van de impact van dementie, 
vergroten van de kennis over dementie, herkennen van signalen en adequaat reageren bij de inwoners 
en bevorderen dat mensen met dementie langer kunnen thuis wonen.  
 
In Tynaarlo is in de afgelopen periode vooral ingezet op de versterking van de sociale basis. Een 
verschuiving van doelgroepenbeleid naar brede preventie waar u eerder toe heeft besloten. De waarde 
van dit convenant is dat het de aandacht vestigt op de problematiek die voortkomt uit maatschappelijke 
ontwikkelingen zoals de dubbele vergrijzing, tekort aan zorgpersoneel en de belasting van mantelzorgers. 
Naar onze mening geldt dit convenant voor alle inwoners die als gevolg van beperkingen ondersteuning 
in het dagelijks leven nodig hebben. Ondertekening van het convenant zien wij dan ook als een 
onderdeel van het realiseren van een sterke sociale basis. Wij hebben echter geen stappen gezet in het 
proces voor het verkrijgen van het certificaat dementievriendelijke gemeente. 
 
Deze versterking van de sociale basis in brede zin draagt ook bij aan ondersteuning en begrip voor 
mensen in kwetsbare situaties, bv dementie, en hun mantelzorgers.  
 
Om de bijdrage van onze inzet in de sociale basis aan de dementievriendelijke omgeving te toetsen 
zullen wij dit jaar de dementiescan uitvoeren. Op grond van de bevindingen van deze scan zullen wij een 
afweging maken ten aanzien van het certificaat dementievriendelijke gemeente. Uiteraard zullen wij dit 
delen met uw gemeenteraad.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
burgemeester en wethouders 
 
 
P. Koekoek drs. M.J.F.J. Thijsen 
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 Schriftelijke vragen  

(artikel 42 Reglement van orde voor de gemeenteraad) 

Schriftelijke vragen ingediend door G.F. Gerritsen (PvdA) en C.I. Stradmeijer (D66) 

Datum: 5 maart 2024 

Onderwerp: Dementievriendelijke gemeente  

 

Geacht College, 

Graag vragen wij uw aandacht voor het volgende.  
 
In de Focusbrief 2024 van Alzheimer Nederland (zie de nieuwsbrieven in het 
raadsinformatiesysteem) worden gemeenten gevraagd om in te zetten op vijf focuspunten om de 
dementiezorg te verbeteren.  
 
Alzheimer Nederland wijst daarbij op het volgende. “Op dit moment hebben 300.000 mensen in 
Nederland dementie. Dit aantal zal in 2040 stijgen tot ruim een half miljoen. Een ding is zeker: we 
gaan een toekomst tegemoet waarin het aantal mensen met dementie rap stijgt, het aantal 
zorgprofessionals afneemt en mantelzorgers nóg meer op hun schouders krijgen. Iedereen krijgt te 
maken met de ziekte: als patiënt, als mantelzorger, als zorgprofessional of binnen de familie of 
vriendenkring. Dit vraagt om een visie op de transformatie die hiervoor nodig is én actie”.  
 
De PvdA-fractie heeft in 2021 al tweemaal schriftelijke vragen gesteld over dementiezorg in onze 
gemeente. Deze zijn te vinden in  
 
https://raad.tynaarlo.nl/documenten/Schriftelijke-vragen/Beantwoording-vragen-fractie-PvdA-
dementievriendelijke-gemeente.pdf 
en 
https://raad.tynaarlo.nl/documenten/Schriftelijke-vragen/Beantwoording-vragen-fractie-PvdA-
vervolgvragen-inzake-de-dementie-vriendelijke-gemeente.pdf 
   
Wij hebben niet kunnen constateren dat na de beantwoording door het college van 23 maart 2021, 
er stappen zijn gezet om de dementievriendelijke gemeente in Tynaarlo daadwerkelijk handen en 
voeten te geven. Mocht onze veronderstelling onjuist zijn, dan vernemen we dat natuurlijk graag.  
 
Onze vragen zijn dan ook de volgende. Wij zouden graag zien dat Tynaarlo het predicaat 
"Dementievriendelijke gemeente" krijgt. Is het college bereid ervoor te zorgen dat Tynaarlo dit 
predicaat krijgt? Zo ja, binnen welke termijn? 
 
Verder lijkt het ons goed dat onze gemeente de dementiescan laat uitvoeren. Is het college 
voornemens dit (alsnog) in uitvoering te nemen? Zo ja, wanneer kan dit worden gerealiseerd? 

https://raad.tynaarlo.nl/documenten/Schriftelijke-vragen/Beantwoording-vragen-fractie-PvdA-dementievriendelijke-gemeente.pdf
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Er is zoals Alzheimer Nederland ook aangeeft, een link met mantelzorg. Er is in onze gemeente 

weinig geregeld voor mantelzorgers. We hebben een mantelzorgcompliment (1x per jaar een tasje 

met info en een presentje voor elke geregistreerde mantelzorger in onze gemeente), we 

organiseren sporadisch iets voor jonge mantelzorgers, en Neie Noaber organiseert af en toe een 

zorgcafé. Daar blijft het bij.  

Vooral als je een vader, moeder of partner met dementie hebt, is mantelzorg zwaar. De fractie van 

D66 heeft hier recent vragen over gesteld: https://raad.tynaarlo.nl/documenten/Beantwoording-

vragen-fractie-D66-Mantelzorg-ouderenzorg-gemeente-Tynaarlo.pdf -   

Op welke wijze kan onze gemeente ertoe bijdragen dat mantelzorgers bij dementie de juiste 

ondersteuning krijgen? 

In de beantwoording op 23 maart 2021 staat de volzin dat van uitstel – deze keer – geen afstel 
komt. U zult begrijpen dat we intussen erg nieuwsgierig zijn naar de concrete vervolgstappen. 
Vandaar dat wij opnieuw aandacht vragen voor dit onderwerp. 
 

Namens de fracties van de PvdA en D66, 

 

Met vriendelijke groet, 

Erik Gerritsen (PvdA) 

Christina Stradmeijer (D66) 
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